
Protokół Nr X/11

z X sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 28 czerwca 2011 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12,00 – 19,08)

Obrady X sesji Rady Miasta Piły otworzył  Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

stwierdzając,  że  w  sesji  uczestniczy  21  radnych,  w  trakcie  obrad  przybył  radny  Zbigniew 

Kosmatka, stan radnych – 22 (nieobecny radny Tomasz Rzemykowski) – lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.

Radni, minutą ciszy, uczcili pamięć policjanta, który zginął na służbie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  odczytał pismo Prezydenta Miasta Piły w 

sprawie przełożenia tematu „Rozwój infrastruktury drogowej w Pile” na termin późniejszy. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował,  że  z  godnie  z  pismem 

Prezydenta Miasta Piły wprowadził do porządku obrad sesji, jako pkt. 37,  projekt uchwały w 

sprawie wykonywania przez Gminę Piła działalności w zakresie telekomunikacji.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach   pomiędzy 

IX a X sesją Rady Miasta Piły - druk nr 106.

4. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 105.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2010 rok – druk nr 128.

1) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły 

za 2010 rok - druki nr 61, 94, 95,



2)  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania 

budżetu Miasta Piły za 2010 rok- druk nr 104,

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2010 

rok,

6. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2010 rok - druk nr 

129:

1) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy za 2010 roku - druk nr 61,

2)  przedstawienie  Uchwały  Nr  1/2011  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  z  dnia 

03.06.2011 r. w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piła za 2010 r. oraz 

wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2010 r. - druk nr 97,

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2010 r  - druk nr 98.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2011 -2021 – druk nr 130.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok – druk nr 131.

9. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników – druk nr 96.

10. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowych  zasad  kierowania  i 

ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  Ośrodku  Wsparcia  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Pile – druk nr 109.

11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Dziennym Domu Pomocy w Pile – druk nr 110.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Pile do prowadzenia postępowań w sprawach z zakresu pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym – druk nr 111.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Piła – druk nr 112.

14. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami jednostki pomocniczej Gminy 

Piła konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej Osiedla Jadwiżyn –  druk nr 

108.

15. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami jednostki pomocniczej Gminy 

Piła konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej Osiedla Śródmieście – druk nr 

107.
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16. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Lutyckiej – druk nr 121.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego miasta  Piły  w rejonie  ul.  Bohaterów Stalingradu  i  al. 

Wojska Polskiego – druk nr 122.

18. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ul. Mały Borek – druk nr 123.

19. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi Pana Jana Jóźwiaka na Przewodniczącego 

Rady Miasta Piły do Wojewody Wielkopolskiego – druk nr 103.

20. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku obywatelskiego w sprawie łamania przez 

spółki przesyłowe  prawa własności i służebności na nieruchomościach gminnych – druk nr 

99.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła, położonych w Pile przy ul. Miłej - druk nr 102.

22. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Piła – druk nr 100.

23. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła  - druk nr 101.

24. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez 

publiczne przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła -druk nr 113.

25. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  pobyt  dziecka  w  żłobku 

prowadzonym przez Gminę Piła – druk nr 114.

26. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  pobyt  dziecka  u  dziennego 

opiekuna – druk nr 115.

27. Projekt  uchwały w sprawie maksymalnej  wysokości  wynagrodzenia  dziennego opiekuna 

oraz zasad jego ustalania – druk nr 116.

28. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych – druk nr 117.

29. Projekt  uchwały w sprawie  wysokości  i  zasad  ustalania  dotacji  celowej  dla  podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Piła – druk nr 118.

30. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu  nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami – druk nr 119. 
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31. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/70/11 Rady Miasta Piły z dnia 29 marca 

2011 r. w sprawie utworzenia i określenia obwodu Gimnazjum przy Zespole Szkół Nr 1 im. 

Jana Brzechwy przy ul. Brzozowej 4 w Pile  - druk nr 124.

32. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/71/11 Rady Miasta Piły z dnia 29 marca 

2011 r. w sprawie utworzenia i określenia obwodu Szkoły Podstawowej przy Zespole Szkół 

Nr 1 im. Jana Brzechwy przy ul. Brzozowej Nr 4 w Pile – druk nr 125.

33. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/65/99 Rady Miejskiej w Pile z dnia 15 

marca  1999  r.  w  sprawie  utworzenia  i  określenia  obwodu  Gimnazjum  Nr  5  przy  ul. 

Bydgoska 23 w Pile (Akt założycielski) - druk nr 126.

34. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/66/99 Rady Miejskiej w Pile z dnia 15 

marca 1999 r. w sprawie określenia obwodu Szkoły Podstawowej Nr 12 przy ul. Świerkowa 

19 w Pile - druk nr 132.

35. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu  Żłobka Nr 1 w Pile – druk nr133.

36. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  systemowego  pn.  „Zajęcia 

dodatkowe – trampoliną do sukcesu” – druk nr 127.

37. Projekt  uchwały  w  sprawie  wykonywania  przez  Gminę  Piła  działalności  w  zakresie 

telekomunikacji – druk nr 134.

38. Interpelacje i zapytania – druk nr 120.

39. Wolne wnioski i informacje .

40. Zamknięcie obrad.

Sekretarz obrad Tomasz Pochylski złożył „Informację w sprawie protokołu z obrad IX sesji Rady 

Miasta Piły” - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z IX sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.

Prezydent Miasta Piły Beata Dudzińska odczytała list gratulacyjny Prezydenta Miasta Piły Piotra 

Głowskiego.
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Prezes  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski  Grzegorz  Marciniak  złożył  gratulacje 

wyróżnionym firmom. 

Dyrektor  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski  Dorota  Lesińka odczytała  listę 

wyróżnionych laureatów  - Miejska Energetyka Cieplna Spółka z o. o.,”Grapil” - Grażyna Sobieraj 

– Spółka Jawna, Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o. o. w Pile, Kredyt Bank Oddział w 

Pile, Philips Lighting Poland S.A, Termotech Spółka z o. o., Wydawnictwo BiK w Pile, którym 

wręczono statuetki.

Ad- 3/

W sprawie  „Informacji Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach 

pomiędzy  IX  a  X  sesją  Rady  Miasta  Piły głos  zabrał Przewodniczący  Komisji  Spraw 

Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  prosząc  o  dodatkowe  informacje  dotyczące  pkt.  2  d, 

informacji udzielił Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak – informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-4/

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły zostało przyjęte bez uwag – 

sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2010 rok.

Skarbnik  Gminy  Ewelina  Ślugajska  omówiła  sprawozdanie  finansowe  i  sprawozdanie  z 

wykonania budżetu Miasta  Piły za 2010 rok – sprawozdanie wraz z  dodatkowymi materiałami 

stanowi załącznik do protokołu.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły  za  2010 rok  – 

Uchwała  nr  SO-0954/32/13/Pi/2011  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 

Poznaniu z dnia 13 kwietnia 2011 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta Piły za 2010 rok stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski m. in. stwierdził:

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta, na wspólnym posiedzeniu z Komisją Gospodarki Miejskiej, 

miała okazję zapoznać się ze szczegółowym sprawozdaniem, na zadawane pytania uzyskiwaliśmy 

odpowiedzi,  zarówno  dochody  jak  i  wydatki  budżetu,  po  zmianach,  zostały  zrealizowane  na 

poziomie niższym niż zaplanowane, ale po wiarygodnych wyjaśnieniach, jak również stwierdzeniu 

pozytywnej tendencji w zakresie zaplanowanego deficytu, który zamiast zaplanowanych ponad 31 

mln został  zrealizowany na poziomie około 10,5 mln,  pomimo wzrostu należności zobowiązań, 

biorąc pod uwagę zarówno wyjaśnienia jak i pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

radni Komisji głosowali w tej sprawie jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki m. in. stwierdził:

Komisja  Spraw  Społecznych,  po  zapoznaniu  się  z  całą  dokumentacją,  wyszczególnioną  w 

uzasadnieniu  do  projektu  uchwały,  przyjęła  projekt  uchwały  10  głosami  „za”,  przy  1  głosie 

wstrzymującym się.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński m. in. stwierdził:

Komisja Gospodarki Miejskiej wspólnie obradowała z Komisją Budżetu i Rozwoju Miasta, opinia 

Komisji Gospodarki Miejskiej jest jednogłośnie pozytywna.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela otworzył dyskusję.

Z  powodu  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły przystąpił  do 

głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2010 rok.
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Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z 

wykonania  budżetu  Miasta  Piły  za  2010  rok  została  podjęta  jednogłośnie –  uchwała  Nr 

X/115/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2010 rok.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska przedstawiła informację o stanie mienia gminy za 2010 rok – 

informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela m.in. stwierdził:

ponieważ  są  wątpliwości  co  do  poprzedniego,  zakończonego  już  głosowania  i  samego  punktu 

porządku obrad,  jest  to  nowy punkt,  inaczej  uchwalany niż  dotychczas,  wymogiem prawa jest 

przeprowadzenie dyskusji nad tym punktem, otworzyłem taką dyskusję, żaden z radnych nie zabrał 

głosu, chciałbym zapytać panią Mecenas, czy głos Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Miasta  Lucjana  Szutkowskiego,  który  przed  wypowiedzeniem przeze  mnie  słów otwierających 

dyskusję, merytorycznie odnosił się do poruszanych zagadnień, czy może być uznany jako głos w 

dyskusji, czy należałoby wrócić do tego punktu porządku obrad.

Radca prawny Urzędu Miasta Piły Stefania Góralnik-Piechota m. in. stwierdziła:

proponowałabym wrócić z uwagi na fakt, że procedura przyjęcia uchwały w sprawie absolutorium 

jest  bardzo  rygorystycznie  kontrolowana,  proponuję  wrócić  do  tego  punktu  i  poprowadzić  go 

zgodnie z przepisami prawa.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:

rozumiem, że wymagana jest decyzja,  głosować już nie musimy ponownie,  duralex ex lex,  czy 

wystarczy,  że  przystąpimy  do  5  punktu  ponownie,  czy  musimy  przeprowadzić  głosowanie  w 

sprawie tego powrotu.

Radca prawny Urzędu Stefania Góralnik-Piechota m. in. stwierdziła:

proponuję przeprowadzić głosowanie bowiem na tablicy ukazało się, że głosowało 21 radnych, a na 

sali jest obecnych 22 radnych i w związku z tym proponuję powrócić do głosowania.
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Radny Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:

wyrażam swoje zadowolenie z faktu, że 95% budżetu, który był przedmiotem sprawozdania, akurat 

przypadło mi w udziale realizować i dzięki pracy całego zespołu sądzę, zrealizować przyzwoicie, 

niezależnie od tego, że część wydatków inwestycyjnych nie udało się zrealizować, ale z różnych 

przyczyn, zarówno fizycznych, jak i kasowych, bo są pewne niuanse związane z realizacją zadań, 

gdzie płatności są po roku budżetowymi potem statystyka nieco zamazuje obraz czego najlepszym 

przykładem może być otwarcie, na początku maja, przeprawy przez Gwdę, która kosztowała sporo 

pieniędzy. Na koniec chciałbym odnieść się do faktu, iż moje nazwisko pojawiło się w pozycji „nie 

brał udziału w głosowaniu”, wyznając zasadę, że w swojej sprawie głosować nie należy, zarówno 

przy sprawozdaniu jak i przy absolutorium, nie będę brał udziału w głosowaniu. Proponuję, by mój 

głos został zaliczony jako głos w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  postawił  wniosek  o  powrót  do  pkt  5 

porządku obrad.

Za powrotem do pkt. 5 porządku obrad głosowało 21 radnych.

Ad-5/

W dyskusji głos zabrali:

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak m. in. stwierdził:

w  uchwale  Komisji  Rewizyjnej  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  mamy  informację,  że 

wykonanie dochodów z majątku Gminy wyniosło tylko 40, 28% zakładowego planu, zdaję sobie 

sprawę, że było to spowodowane niepowodzeniem przy zbyciu tzw. Bydgoskiego Przedmieścia, czy 

podjęliśmy na dzisiaj  jakieś działania,  które pozwoliłyby w przyszłym roku zbyć to Bydgoskie 

Przedmieście.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

na  początku  chciałbym  Państwa  poinformować  o  przyczynach  nieobecności  pana  Prezydenta 

Głowskiego,  myślałem,  że  będę  miał  możliwość  przy  omawianiu  sprawozdania  z  prac  pana 

Prezydenta,  ale  po  raz  pierwszy  nie  było  w  tym  w  zakresie  pytań,  pan  Prezydent  Głowski 

uczestniczy w Międzynarodowym Seminarium Technik, Technologi Gospodarki Wodno-Ściekowej, 
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a dla przypomnienia dodam, że pan Prezydent Głowski był Przewodniczącym Senackiej Komisji 

zajmującej się tą problematyką i w tej chwili występuje bardziej nie jako Prezydent Miasta, ale 

jako ekspert w zakresie tej tematyki i uczestniczy w Seminarium na terenie Niemiec i Austrii.

Co do tego, czy Bydgoskie Przedmieście zostanie w tym roku sprzedane – tak jak na początku 

mówiliśmy, będą istotne problemy ze zbyciem tego terenu mimo, że podjęliśmy uchwałę o zmianie 

zagospodarowania przestrzennego terenu dopuszczając funkcję produkcyjną,  usługową, na dzień 

dzisiejszy chętnych do nabycia tego terenu nie ma.

Kolejnych zgłoszeń do dyskusji nie było.

Powrót do Ad-6/

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Maria Miler przedstawiła Uchwałę Nr 1/2011 

Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Piły z  dnia 3 czerwca 2011 r.  w sprawie wyrażenia opinii  o 

wykonaniu budżetu Miasta Piły za 2010 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Piły za 2010 rok – uchwała stanowi załącznik do protokołu. Pani Maria Miler nadmieniła, że 

wszystkie niezbędne informacje,  co do których Komisja miała wątpliwości,  zostały wyjaśnione, 

Komisja miała wątpliwości co do opisowej części dochodów z majątku gminy, chodziło o sprzedaż 

mienia za wartość 4 mln zł oraz o wykup gruntów, gdzie wartość w trakcie roku, w stosunku do 

planu,  została  znacznie  zwiększona,  odpowiedź  na  te  wątpliwości  Komisja  uzyskała  od  pani 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Komisja odnosiła się nie tylko do sprawozdania 

z funkcjonowania budżetu, ale również do sprawozdania finansowego instytucji kultury,  sprawa 

dotyczyła  Pilskiego Domu Kultury,  ponadto  Komisji  zajmowała  się  MZGM, gdzie  w miesiącu 

lutym Komisja przeprowadziła  kontrolę  i  wnioski  z tej  kontroli  zostały powtórzone w opinii  o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu.

Przewodniczący Rady Miasta  Piły  Rafał  Zdzierla  odczytał  Uchwałę  nr  SO-0955/28/13/Pi/11 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 czerwca 2011 roku w 

sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  o  udzielenie 

Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela otworzył dyskusję.
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Z powodu braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierla zapytał 

kto z radnych jest  za  tym, aby w § 1 projektu uchwały zapisać słowo „udziela” i  podjąć 

uchwałę  udzielającą  absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Piły  za  2010  rok,  zgodnie  z 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej – za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych –  uchwała Nr 

X/116/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2011 -2021 przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska.

Przewodniczący Komisji  poinformowali o wyrażeniu, przez Komisje Rady, pozytywnej opinii o 

ww. projekcie uchwały.

Po udzieleniu dodatkowych informacji przez  Panią Skarbnik Ewelinę Ślugajską radnej Marii 

Miler uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  X/117/11  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok, wraz z autopoprawką, 

przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Ewelina  Ślugajska  i  Prezes  Aqua-Pil  Krzysztof  Kijak  – 

prezentacja multimedialna.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Zbigniew Kosmatka,  odnosząc się do przedstawionej prezentacji zapytał, gdzie znajduje 

się kwota pod 600 tys. zł, którą Rada w październiku 2010 r. zasiliła budżet Aquaparku.

Prezes  AquaPil  Krzysztof  Kijak  poinformował,  że  te  pieniądze  były  potrzebne  na  płynność 

finansową Spółki.
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Radny Tomasz Pochylski zaproponował rozważenie założenia reklamy świetlnej przy wjeździe do 

Aquaparku.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław Karpiński  stwierdził,  że  po  raz 

kolejny jest kwestia pokrywania strat firmy, a należałoby przedstawić, w najbliższych miesiącach, 

rzeczywiste działania zmierzające do tego, by ta firma nie generowała tak wielkich strat.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc poinformował, że do dnia 31 lipca br. pan Prezes został 

zobowiązany do przedstawienia planu naprawczego,  który zmierzałby do zmniejszenia kosztów 

funkcjonowania  tejże  firmy,  a  jednocześnie,  jeżeli  dałoby  się  to  w  jakiś  sposób  osiągnąć, 

zwiększenia  efektów,  uzyskanych  w wyniku  zwiększenia  ilości  korzystających  z  tego  obiektu. 

Ponadto  pan Prezydent  stwierdził,  że  kwota  600 tys.  została  zapisana,  stad  te  proporcje,  które 

przedstawił dyrektor Kijak, są troszeczkę zafałszowane, ale biorąc pod uwagę początkowy okres 

funkcjonowania pana Prezesa na tym stanowisku, na tyle, na ile  można było to przedstawić, zostało 

to przedstawione.

Radny Zbigniew  Kosmatka stwierdził,  że  prawdopodobnie  z  wydatków niewygasających  jest 

pokryta część nowych zadań, m.  in.  impreza „Podziel  się  posiłkiem”, która będzie realizowana 

przez telewizję Polsat, radny zapytał co Pila, poza promocją, z tego uzyska i na ile będzie w tym 

programie eksponowana, a na ile Krajowy Bank Żywności.

Prezydent Miasta Piły Beata Dudzińska, nawiązując do imprezy o charakterze kulturalnym, która 

odbędzie się 28 sierpnia, a która jest realizowana we współpracy z Ogólnopolską Telewizją Polsat, 

Firmą Danone oraz Bankami Żywności poinformowała, że oprócz celu promocyjnego, który trudno 

jest  wymiernie  ocenić,  emisja będzie w czasie najwyższej  oglądalności,  relacje  będą z różnych 

części Piły, najczęściej tam, gdzie będzie zorganizowana zbiórka żywności, czyli główny cel  to 

promocja miasta, drugi cel charytatywny, zbiórka żywności. Pani Prezydent poinformowała, iż do 

współpracy i współfinansowania tej imprezy zostaną zaproszone okoliczne gminy.

Skarbnik  Gminy  Ewelina  Ślugajska  stwierdziła,  że odzwierciedlenie  wydatków,  które  nie 

wygasają w ciągu roku jest w Załączniku Nr 1, w uzasadnieniu zawarte jest zmniejszenie długu, te 

przesunięcia powodują możliwość zabezpieczenia środków np. na te imprezę kulturalną. 
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Dyrektor  Biura  Nadzoru  Właścicielskiego  Bogdan  Kopeć  wyjaśniając  sytuację  finansową 

AquaPilu stwierdził, że podniesienie kapitału zakładowego nie przenosi się bezpośrednio na wynik 

finansowy,  podniesienie  kapitału  zakładowego,  zgodnie  z  budową  bilansu  i  budową  źródeł 

finansowania firmy przenosi się na bieżącą płynność finansową firmy stąd podniesienie kapitału 

zakładowego  pozwoliło  firmie  mieć  pieniądze,  aby funkcjonować  bieżąco  natomiast  od  strony 

źródeł finansowania pokazały się kapitały własne, które poprawiły nie najlepszą jeszcze strukturę 

finansowania  tej  firmy i  strukturę  bilansu,  wyniki  finansowe firmy za  rok  2010,  które  zostały 

zaprezentowane, są wynikami,  od strony finansowej, potwierdzonymi i  kodeksową możliwością 

pokrycia straty jest albo kapitał zapasowy, którego firma nie ma, albo zyski przyszłych okresów, 

albo dopłaty wspólników i udziałowców i ta forma została wybrana.

Za podjęciem uchwały, wraz z autopoprawką, głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu, uchwała została podjęta większością głosów -  uchwała Nr X/118/11 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników omówił Przewodniczący 

Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela.

Komisje ww. projektu uchwały nie głosowały.

Do składu Komisji zgłoszono następujących kandydatów:

– 1) radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Piły 

Janusza Kubiak na Przewodniczącego Zespołu – radny Janusz Kubiak wyraził zgodę na 

kandydowanie,

– 2) radna Wiesława Sztaba zgłosiła kandydaturę radnego Mariana Barełkowskiego – 

radny Marian Barełkowski wyraził zgodę na kandydowanie,

– 3) radny Paweł Dahlke zgłosił kandydaturę radnego Czesława Jopka – radny Czesław 

Jopek wyraził zgodę na kandydowanie,

– 4) radna Małgorzata Karwacka zgłosiła kandydaturę radnej Marii Miler – radna Maria 

Miler wyraziła zgodę na kandydowanie,

12



– 5) radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnego Jacka Bogusławskiego –  radny 

Jacek Bogusławski wyraził zgodę na kandydowanie.

Rada przystąpiła do głosowania nad zgłoszonymi kandydaturami:

1) za  kandydaturą  radnego  Janusza  Kubiaka  na  Przewodniczącego  Zespołu  Rada 

opowiedziała się jednogłośnie,

2) za kandydaturą radnego Mariana Barełkowskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie,

3) za kandydaturą radnego Czesława Jopka Rada opowiedziała się większością głosów, 

przy 1 głosie wstrzymującym się,

4) za kandydaturą radnej Marii Miler Rada opowiedziała się większością głosów, przy 1 

głosie wstrzymującym się, 

5) za kandydaturą radnego Jacka Bogusławskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwala, z wcześniej przyjętymi kandydaturami, została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr 

X/119/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad kierowania i ponoszenia odpłatności za pobyt 

w  Ośrodku  Wsparcia  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile  omówiła  Dyrektor 

MOPS Wanda Kolińska.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  i  Komisji  Spraw 

Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformowali  o  przyjęciu  ww projektu  uchwały  przez 

Komisje Rady.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu powyższego projektu uchwały z wnioskiem, zgłoszonym na posiedzeniu Komisji przez 

radna Marię Miler, dotyczącym dopisania w § 1 ust. 2 wyrazu „pełnych”.

Za ww. wnioskiem Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za podjęciem uchwały, z wcześniej przyjętą poprawką, głosowało 16 radnych.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że  za  szybko  skończył 

głosowanie,  a jest to czynność techniczna, co potwierdziła Radca prawny Urzędu Stefania 

Góralnik - Piechota wobec czego głosowanie powtórzono.

Za podjęciem uchwały, z wcześniej przyjętą poprawką, Rada opowiedziała się jednogłośnie – 

uchwała Nr X/120/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

Dziennym Domu Pomocy w Pile przedstawiła Dyrektor MOPS Wanda Kolińska.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/121/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Pile do prowadzenia postępowań w sprawach z zakresu pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym omówiła Dyrektor MOPS Wanda Kolińska.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/122/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile Wanda Kolińska omówiła projekt 

uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Piła.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  przypomniał,  że  na 

posiedzeniu  Komisji  została  poruszona  sprawa  partycypacji  Powiatu  Pilskiego  dotycząca 

ponoszenia kosztów tej pomocy dla uczniów szkól ponadgimnazjalnych.

Dyrektor MOPS Wanda Kolińska  stwierdziła,  że  partycypacja  Powiatu  Pilskiego  w zakresie 

dofinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów jest niemożliwa, Powiat 

nie ma takiego obowiązku, pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym należy do zadań 

własnych gminy.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  nie  oznacza  to,  że 

uczniowie, dla których organem prowadzącym jest Starostwo Powiatowe, nie mogą korzystać ze 

stypendiów.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  stwierdził,  że  całkowita  wielkość  wypłacanych  stypendiów  była 

wypłacana z budżetu państwa, ale zmiana ustawy o finansach spowodowała, że gmina musi, ze 

swoich dochodów, partycypować w wysokości 20%, niezależnie od tego, jak szeroka jest  skala 

udzielanych stypendiów, bo dotyczą one  wszystkich  objętych ustawą,  zamieszkałych na  terenie 

gminy.

Prezydent Miasta Krzysztof Szewc dodał, że corocznie, z przeznaczonych pieniędzy na stypendia 

socjalne, zwracane są środki w granicach 20-25% z tego tytułu, że nie zostały wykorzystane ze 

względu na to, iż mieszkańcy nie mieszczą się w wyznaczonych kryteriach.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny był przeciwny, uchwała została podjęta 

większością głosów – uchwała Nr X/123/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/ 

Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia z mieszkańcami jednostki pomocniczej Gminy 

Piła  konsultacji  dotyczącej  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Osiedla  Jadwiżyn  omówiła 

Dyrektor Wydziału Organizacyjno -Prawnego Dorota Bojaczuk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.
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Radny Paweł Dahlke zapytał jakie zostały podjęte działania przez Urząd, aby tę komisję powołać i 

przeprowadzić wybory.

Radna  Wiesława  Sztaba  stwierdziła,  że  jeśli  mieszkańcy  osiedli,  zarówno  Jadwiżyn  jak  i 

Śródmieścia  uważają, że taka jednostka pomocnicza jest na osiedlu potrzebna, to powinni zgłaszać 

się do Rady Osiedla i współpracować z radnymi z tego osiedla, radna zwróciła się z prośbą do 

Urzędu Miasta, by te konsultacje były bardzo dobrze nagłośnione.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  stwierdził,  że  w  projekcie  uchwały  nie  określa  się  jaka  grupa 

reprezentatywna  będzie  tą  do  podjęcia  decyzji  ponadto,  zdaniem  radnego,  jest  proponowany 

najgorszy z możliwych termin przeprowadzenia konsultacji. Radny zwrócił uwagę, że przedmiotem 

konsultacji ma być zniesienie jednostki, ale czy fakt, że Rada osiedla nie potrafiła przeprowadzić 

tych wyborów oznacza, że nie ma innej możliwości.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  uznał,  iż  należałoby 

przeprowadzić  analizę  statutów,  które  regulują  pracę  rad  i  zarządów osiedli,  czy  nie  ma  jakiś 

utrudnień w tej działalności, ponadto radny zwrócił uwagę na daleko idące ograniczenie możliwości 

finansowych tych jednostek.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  zauważył,  że  to 

wszystko zależy od aktywności mieszkańców i dobrze by się stało, gdyby nie doszło do zniesienia, 

konsultacje mają służyć wyprzedzeniu tej bardzo trudnej decyzji.

Radny Krzysztof Muchewicz złożył wniosek o zmianę terminu konsultacji.

Radna  Maria  Miler  poinformowała  o  przeprowadzonej  rozmowie  z  przedstawicielami  Rady 

Osiedla, którzy potwierdzili ograniczenia finansowe, trudności z nagłośnieniem, brak satysfakcji z 

wykonywanej pracy z powodu brak realizacji zgłaszanych postulatów. 

Radny  Marian  Barełkowski  uznał  potrzebę  kontaktu  mieszkańców  osiedla  z  radnymi  z  tego 

osiedla, wyraził zaniepokojenie formą likwidacją obu jednostek pomocniczych, przychylił się do 

wniosku o zmianę terminu konsultacji.
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Paweł Jarczak  potwierdził  słowa radnego Zbigniewa 

Kosmatki, że z uchwały nie wynika jaki procent ludzi musi wypowiedzieć się, by konsultacje były 

ważne,  chociaż  z  drugiej  strony jeśli  z  osiedla  nie  może  się  zebrać  15  ludzi,  którzy chcieliby 

pracować, to co to oznacza, być może jest to związane z wyznaczonym terminem, z uchwały będzie 

wynikało, czy mieszkańcy chcą mieć radę osiedla, czy też nie.

Przewodniczący  Rady  Osiedla  Górne  Włodzimierz  Kasowski  stwierdził,  że  są  problemy  z 

powołaniem komisji wyborczej, a jest to praca społeczna, do której trudno znaleźć chętnych, tym 

bardziej, że komisje wyborcze do sejmu, senatu, rad są płatne, pan Kasowski zwrócił się z pytaniem 

do Przewodniczącego Rady Miasta Rafała Zdziereli, czy komisja wyborcza na Zamościu otrzymała 

pieniądze.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że  pytanie  Przewodniczącego 

Rady Osiedla Górne omyłkowo zostało do niego skierowane ponieważ nie miał nic do czynienia z 

wyborami na Zamościu.

Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego Dorota Bojaczuk m. in. stwierdziła:

1)  osiedlowa  komisja  przeprowadzająca  wyboru  na  osiedlu  Zamość  absolutnie  nie  była 

wynagradzana, we wszystkich statutach osiedli jest zapis, że jest to praca społeczna i ten 

przepis  uniemożliwia  wynagradzanie  członków  komisji  przeprowadzającej  wyboru,  a 

statuty były zmieniane w ubiegłym roku i ze strony osiedli nie padła żadna sugestia, aby 

wprowadzić zapis, który wynagradzałby członków komisji,

2) sprawa konsultacji na osiedlu Jadwiżyn i Śródmieście będzie szeroko rozpropagowana m. 

in. poprzez zastosowanie druków bezadresowych,

3) to, że kadencja rad  osiedli trwa 4 lata wynika ze statutów, a więc taką wiedzę posiadają 

radni osiedli i przewodniczący zarządów, już w grudniu 2010 roku były pierwsze rozmowy 

na temat organizacji wyborów, formalne wystąpienie ze strony Urzędu to pismo z 15 lutego, 

do którego był załączony kalendarz czynności wyborczych, już wcześniej Zarząd Osiedla 

Śródmieścia i Jadwiżyn zgłaszał problemy ze zorganizowaniem osób do osiedlowej komisji 

wyborczej,  przedłużyliśmy termin  zgłaszania  kandydatów o  tydzień,  nie  udało  się  więc 

kolejny  raz  przedłużyliśmy  o  4  dni  i  obwieściliśmy  na  terenie  osiedli  Jadwiżyn  i 

Śródmieście  taką  informację,  że  wybory  nie  zostaną  przeprowadzone  ponieważ  nie  ma 

chętnych do pracy, działania były jednak bezskuteczne,
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4)  termin  kadencji  Rady  Osiedla  Jadwiżyn  upłynął  11  marca,  co  do  Rady  Osiedla 

Śródmieście  termin  upłynął  22  kwietnia,  statuty tych  osiedli  nie  precyzują,  co  w takiej 

sytuacji należy uczynić skoro nie zgłosiły się osoby chętne do pracy w osiedlowej komisji 

wyborczej,  musieliśmy  się  posiłkować,  wspólnie  z  prawnikami,  zapisami  ustawy  o 

samorządzie  gminnym,  Statutu  Gminy Piła  oraz  uchwałą  Rady z  2009 roku w sprawie 

przeprowadzenia  konsultacji,  te  konsultacje,  które  mamy przeprowadzać,  mają  charakter 

jedynie  doradczy  natomiast  mogą  posłużyć  do  tego,  żeby w  trybie  konsultacji  zmienić 

zapisy statutów,

5) gdy weźmie udział 5, czy 10 mieszkańców z każdego osiedla to będzie dla nas 100%.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc stwierdził, iż jeśli znajdzie się grupa inicjatywna, która 

zechce utworzyć radę osiedla, taka inicjatywa zostanie zaakceptowana natomiast ta rada, która już 

nie  funkcjonuje,  swoją  działalność  zakończyła,  Rada  Osiedla  Zamość,  której  udało  się  zebrać 

wymaganą liczbę osób do komisji wyborczej i wybory się odbyły, a frekwencja wyniosła 1,16% 

stad apele o uczestnictwo są bardzo zasadne.

Radny Paweł Dahlke wyraził zadowolenie z podjętej przez radnych dyskusji, przyłączył się do 

apelu o udział  mieszkańców w konsultacjach oraz postulował o rozważenie możliwości zmiany 

terminu konsultacji.

Radny Krzysztof Muchewicz  zapytał, czy Załącznik Nr 2 musi być dzisiaj głosowany.

Dyrektor Dorota Bojaczuk wyjaśniła, że termin przeprowadzania konsultacji zależy od decyzji 

Rady, a jeśli chodzi o Załącznik Nr 2 nie jest on wiążący.

Prezydent  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  stwierdził,  że  przesunięcie  terminu  konsultacji  jest 

możliwe, może być przedłużony np. do 30 września.

Dyrektor Wydziału Organiozacyjno – Prawnego Dorota Bojaczuk poinformowała,  że termin 

przeprowadzenia  konsultacji  wynika  z  uchwały  Rady  Miasta  Piły  z  2009  r.  w  sprawie 

przeprowadzenia konsultacji  z  mieszkańcami miasta  Piły,  gdzie  jest  zapis,  że  konsultacje  mogą 

trwać od 14 do 45 dni, został przyjęty wariant pośredni 30 dni.
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Prezydent  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  potwierdził,  że  termin  trwania  konsultacji  jest  ściśle 

określony natomiast one mogą zacząć się 1 września i skończyć 30 września.

Radna Wiesława Sztaba zaproponowała, by radni włączyli się do pracy w komisjach wyborczych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela przypomniał, że tylko mieszkańcy danego 

osiedla mogą zasiadać w komisji. 

Prezydent  Krzysztof  Szewc  zgłosił  autopoprawkę  do  omawianego  projektu  uchwały 

proponując,  by w § 2 ust. 3 zapisać „ Ustala się datę rozpoczęcia konsultacji  na dzień 01 

września 2011 r. i zakończenia konsultacji na dzień 30 września 2011 r.”

Za przyjęciem autopoprawki głosowało 20 radnych, 1 radny był przeciwny.

Uchwała, wraz z autopoprawką, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/124/11 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-15/

Dyrektor  Wydziału  Organizacyjno  –  Prawnego  Dorota  Bojaczuk  przedstawiła  projekt 

uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  z  mieszkańcami  jednostki  pomocniczej  Gminy  Piła 

konsultacji dotyczącej zniesienia jednostki pomocniczej Osiedla Śródmieście.

Prezydent Krzysztof Szewc zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały proponując, by w § 2 

ust.  3  zapisać  „  Ustala  się  datę  rozpoczęcia  konsultacji  na  dzień  01  września  2011  r.  i 

zakończenia konsultacji na dzień 30 września 2011 r.”

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała, wraz z autopoprawka, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/125/11 stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Lutyckiej  omówiła  Dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Przewodniczący Komisji  poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

powyższym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/126/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Bohaterów  Stalingradu  i  al. 

Wojska Polskiego przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/127/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w rejonie ul. Mały Borek omówiła Dyrektor MPU Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Załącznik  Nr  4  w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Mały 

Borek przyjęty został jednogłośnie.
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Załącznik Nr 3 w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji,  zapisanych w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Mały Borek, inwestycji z 

zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Mały Borek z ustaleniami studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły został przyjęty jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/128/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono przerwę.

Ad-19/

Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi  Pana Jana Jóźwiaka na Przewodniczącego 

Rady  Miasta  Piły  do  Wojewody  Wielkopolskiego  omówił  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zapytał,  czy  załączniki,  na  które 

powołuje się skarżący, są dołączone do do skargi.

Dyrektor Edward Karnaś poinformował, że jest tylko 1 załącznik.

Prezydent  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc,  uzupełniając  wypowiedź  Dyrektora  Karnasia 

poinformował,  że  pan Jóźwiak wielokrotnie  pisał  różnego rodzaju pisma i  tam były dołączane 

artykuły prasowe i całość tej dokumentacji jest zebrana w ramach tego postępowania, które jest 

prowadzone  i będzie przekazana Wojewodzie Wielkopolskiemu.

Radna  Wiesława  Sztaba  uznała,  że  należy  podjąć  wszelkie  działania,  żeby  przyspieszyć 

wywiezienie tej bomby ekologicznej z lotniska.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela zauważył, że są dwa wątki tej sprawy, wątek 

wywozu odpadów jest zupełnie osobnym wątkiem i można odnieść wrażenie, że pan skarżący nie 

jest  nim  zainteresowany  dlatego,  gdyż  wysyłanych  do  niego  odpowiedzi  o  podejmowanych 

działaniach, nie odbiera. Przewodniczący Rady Miasta Piły przedstawił chronologię wpływających 

pism od skarżącego i odpowiedzi Prezydenta Miasta Piły i Przewodniczącego Rady Miasta Piły na 

te pisma.

Radna Maria Miler  zwróciła uwagę, że skarga wpłynęła 16 kwietnia br., radna zapytała dlaczego 

dopiero teraz sprawa ta stanęła na sesji Rady Miasta Piły. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś poinformował, 

że  zgodnie  z  art.  235  kpa  skarga  ta  została  przekazana  do  Samorządowego  Kolegium 

Odwoławczego,  które  to  jednym  zdaniem,  bez  szerszego  uzasadnienia,  odesłało  tę  skargę  do 

Urzędu Miasta Piły, skarga do Urzędu wpłynęła w dniu 06 czerwca br.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

Radny Leszek Łado stwierdził, że inaczej głosował niż jest to pokazane w wydruku, radny zgłosił 

wniosek o reasumpcję głosowania.

Za reasumpcją głosowania Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr X/129/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku obywatelskiego w sprawie łamania przez 

spółki przesyłowe prawa własności i służebności na nieruchomościach gminnych przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  poinformował, że za 

przyjęciem ww projektu uchwały opowiedziało się 5 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.
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Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował,  że 

Komisja powyższy projekt uchwały przyjęła jednogłośnie.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował,  że 

członkowie Komisji wstrzymali się od głosu.

Radna Maria  Miler  zapytała,  czy na  100% służebności  jest  100% umów,  czy są takie,  które 

działają bezumowne.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  czy  osoby,  na   terenie  których  odkryto  złoża  gazu 

łupkowego, będą otrzymywały odszkodowania, ponadto stwierdził,  że należałoby się zastanowić 

nad tym, czy skoro przesyły idą przez grunty gminne, gminie się coś nie należy.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zapytał  jak  kształtują  się  opłaty  na 

przestrzeni 2, 3 lat za bezumowne korzystanie z gruntów przy mediach.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka poinformowała, że nie we 

wszystkich  przypadkach  wstecz  są  pozawierane  umowy dlatego,  że  gmina  musiałaby najpierw 

wydać bardzo duże  pieniądze  na  przeprowadzenie  inwentaryzacji  wszystkich  sieci  na  gruntach 

gminnych,  tak  się  dzieje,  że  w  pasach  drogowych  takimi  sprawami  zajmuje  się  Zarząd  Dróg 

Miejskich natomiast na gruntach gminnych Urząd, a gminnych działek jest 6,5 tysiąca, na bieżąco 

gmina  występuje  o  zawieranie  umów  i  są  one  zawierane  z  różnymi  warunkami  odpłatności. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Muchewicza stwierdziła, że radny poruszył dwie 

kwestie,  pierwsza  dotyczy  właścicieli  gruntów,  na  terenach  których  będzie  znajdował  się  gaz 

łupkowy  i  jeżeli  zostanie  ten  teren  zajęty  przez  konsorcjum,  czy  firmy  wydobywcze,  takim 

właścicielom  będzie  należało  się  odszkodowanie  i  to  nie  ma  związku  z  tematem  dzisiaj 

omawianym, druga kwesta to to, że każda z 6,5 tysiąca działek musiałaby podlegać badaniom i 

ocenie i sprawdzeniu, czy na każdej z nich znajduje się jakieś urządzenie przesyłowe. Jeśli chodzi o 

opłaty  przesyłowe,  to  są  już  wygrane  procesy  przez  poszczególnych  właścicieli,  przez  tereny 

których takie  media  przebiegają,  ale  to  są  każdorazowo procesy sadowe,  postępowań za  okres 

wstecz nie było.
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski zwrócił uwagę na to, 

że złożony wniosek obywatelski dotyczy bardzo istotnej sprawy, ale z którego wynika również, że 

wniosek ten  złożyła  osoba bardzo zdeterminowana,  której  wielcy dostawcy „zaszli  za  skórę”  i 

dlatego szuka wsparcia w lokalnych samorządach. Radny stwierdził, że dobrze na przyszłość rokuje 

fakt, że na bieżąco są realizowane umowy służebności i są one zawierane w aktach notarialnych, ale 

ten  obywatel  próbuje  namówić  na  długotrwałe  procesy sądowe,  o  które  nie  może występować 

gmina, tylko indywidualni obywatele.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc stwierdził, że należy dbać o to, by umowy zawierane po 

2008 roku, zawierały stosowne zapisy i koncentrować się na tym, by na bieżąco tego typu zapisy 

były ujmowane. Pani Dobecka wspomniała o tym, że niezbędna byłaby inwentaryzacja wszystkich 

sieci przesyłowych, które znajdują się na terenie gminy, to jest koszt kilkunastu milionów złotych, 

należy więc na bieżąco pilnować tych tematów i na bieżąco dbać o opłaty za przesył.

Radny Marian Barełkowski  zapytał, czy przygotowując tę uchwałę sprawdzono jak rozwiązano 

to  w  innych  miastach  oraz  czy  były  przypadki,  że  gmina  dochodziła  opłat  za  bezumowne 

korzystanie z gruntu

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka poinformowała, że Zakład 

Energetyczny przy ul. Koszyckiej korzystał z gruntu, na którym jest postawiona stacja trafo i mimo 

wezwań do uregulowania stanu prawnego i zawarcia stosownej umowy z gminą nie chał tej sprawy 

uregulować, Urząd wystąpił do sądu i wygrał sprawę, ale trwało to bardzo długo. Pani Dyrektor 

poinformowała, że od 1 lipca zostanie zatrudniony pracownik, który będzie się zajmował m. in. tą 

tematyką.  Jeśli  chodzi  o rozwiązywanie tego typu spraw w innych miastach,  to  odbywa się  to 

podobnie jak w Pile.

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 7 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr X/130/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła, położonych w Pile przy ul. Miłej omówiła Dyrektor Wydziału 
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Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/131/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-22/.

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Cyryla  Dobecka  przedstawiła  projekt 

uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w drodze  przetargu  nieruchomości  gruntowej,  stanowiącej 

własność Gminy Piła.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww. projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/132/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-23/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla 

Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/133/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-24/

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez 

publiczne  przedszkola,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Piła,  wraz  ze 

sprawozdaniem z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Piła omówil Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

Sebastian Dzikowski.
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Przewodniczący Komisji  poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

ww. projekcie uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  przypomniał,  że  na 

Komisji pytano,  czy  konsultacje  przeprowadzone  z  organizacjami  pozarządowymi  poprzez 

umieszczenie projektu uchwały w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu 

Miasta były wystarczającą formą, aby dojść do wszystkich organizacji i czy brak opinii organizacji 

pozarządowej jest opinią.

Radca  prawny  Urzędu  Miasta  Stefania  Góralnik  –  Piechota  stwierdziła,  że  jeśli  został 

skierowany wniosek o wydanie opinii i organizacja, która nie zajęła stanowiska w tym przedmiocie, 

należy domniemywać, że jest to opinia.

Radny Zbigniew Kosmatka odniósł się do zapisu w uzasadnieniu stwierdzając, że według tego 

przeliczenia opłata wzrośnie o 11, 12% , ale przeciętny pobyt to jest 22 dni i tym samym opłata 

zwiększa się o dwadzieścia parę procent, radny wyraził wątpliwość, czy w tej sytuacji, gdzie do tej 

pory zwroty opłaty stałej nie były przewidziane, a ten system przewiduje zwrot za każdy dzień 

nieobecności, czy to nie doprowadzi do tego, że przedszkola będą miały niezbilansowany budżet.

Radna Wiesława Sztaba,  identyfikując się z wypowiedzią przedmówcy stwierdziła, że z jednej 

strony jest budżet miasta, a z drugiej strony, dobrze się stało, że są odpisy, że nauczyciele będą mieli 

płacone za dodatkowy czas opieki.

Prezydent Miasta Krzysztof Szewc, odnosząc się do wypowiedzi radnego Zbigniewa Kosmatki 

stwierdził, że radny pomylił średnią ilość dni pobytu dziecka w przedszkolu ze średnią ilością dni 

roboczych, średnia ilość dni pobytu dziecka w przedszkolu to jest 18 dni, natomiast dni roboczych 

jest od 21 do 22, w tym roku jest to 21 dni, obliczenia dokonane przez Wydział Oświaty, Kultury i 

Sportu dotyczyły przyjęcia frekwencji na poziomie ok. 80% i nie ma większego zagrożenia dla 

funkcjonowania budżetu.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski wyjaśnił, że rodzice, którzy 

oddadzą dziecko na mniej niż 9 godzin będą płacili mniej, niż dotychczas, odnosząc się do średniej  

ilości dni w roku 2011 poinformował, że jest to 21 dni, średnia waha się w granicach 80% .
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Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr X/134/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-25/

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski omówił projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę 

Piła,  wraz  ze  sprawozdaniem  z  przeprowadzonych  konsultacji  w  przedmiocie  projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez 

Gminę Piła 

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc przedstawił autopoprawkę do omawianego projektu 

uchwały – autopoprawka stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji przedstawili głosowania na Komisjach:

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta – 4 głosy „za”, 1 głos  wstrzymujący się,

Komisja Spraw Społecznych – 1 głos „za”, 1 głos „przeciw”, 9 głosów wstrzymujących się,

Komisja Gospodarki Miejskiej – 1 głos „za”, pozostali radni wstrzymali się od głosu.

Radni Teresa Kasior, Zbigniew Kosmatka, Wiesława Sztaba, Maria Kubica, Tomasz Pochylski 

i Janusz Kubiak wyrazili zadowolenie z powodu uwzględnienia w autopoprawce sugestii radnych.

Ponadto radna Maria Miler wyraziła żal, że za tymi zmianami nie idzie dobra wola parlamentu, 

który nie chce dać subwencji.

Za przyjęciem autopoprawki Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała,  z  wcześniej  przyjętą  autopoprawką,   została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr 

X/135/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-26/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał, co z kwoty wymienionej w § 1 będzie odprowadzane, czy 

składki ZUS również.

Radna Teresa Kasior zapytała, czy jest limit określający ilość dzieci, oraz czy w przypadku dzieci 

chorych limit ten jest mniejszy.

Radna Maria Miler poprosiła o informacje dotyczące kwalifikacji opiekuna. 

Dyrektor Sebastian Dzikowski m. in. stwierdził:

ta kwota, którą uiszcza rodzic za opiekę nad dzieckiem byłaby jednocześnie wynagrodzeniem dla 

opiekuna,  opiekun  byłby  zatrudniany  przez  gminę  na  zasadzie  umowy  zlecenia,  limit  dzieci, 

którymi może się zajmować opiekun wynosi 5 dzieci, gdy w tej grupie jest osoba niepełnosprawna 

to jest to toje dzieci, opiekunem może być osoba, która spełnia warunki opisane w art. 39 ustawy o 

opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, kwestia składki emerytalnej nie jest zawarta w umowie, jest to 

kwestia między gminą, a opiekunem.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/136/11 stanowi załącznik do uchwały.

Ad-27/

Projekt uchwały w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz 

zasad jego ustalania wraz ze sprawozdaniem z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie 

projektu  uchwały  w  sprawie  maksymalnej  wysokości  wynagrodzenia  dziennego  opiekuna 

oraz zasad jego ustalania omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian 

Dzikowski.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/137/11 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-28/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych omówił Dyrektor Dzikowski.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww. projektu uchwały.

Radny Zbigniew Kosmatka wnioskował o nie podejmowanie uchwały stwierdzając, że  nie 

powinno być żadnej opłaty.

Prezydent Krzysztof Szewc  sprzeciwił się pozbywaniu się jednorazowej opłaty za prowadzenie 

żłobka,  czy  klubu,  stwierdził,  że  jest  to  kwota,  która  przy  pierwszych  dniach  funkcjonowania 

ulegnie zwrotowi, zwrócił się z prośbą o podjęcie uchwały w kształcie zaproponowanym.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  uznał,  iż  należy 

zastanowić się nad jeszcze jednym aspektem, a mianowicie są to nowe rozwiązania, które w jakiś 

sposób porządkują szarą strefę.

Radny Zbigniew Kosmatka wskazywał na nierówność traktowania podmiotów.

Radca prawny Urzędu Miasta Stefania Góralnik – Piechota odczytała zapis ustawy, który mówi 

„wpis  do  rejestru  podlega  opłacie,  która  stanowi  dochód  własny  gminy”,  w  związku  z  tym 

interpretować trzeba ten przepis w ten sposób, że ten wpis podlega opłacie i nie można w ogóle nie 

pobierać tej opłaty, natomiast w art. 33 ust. 2 ustawodawca mówi, że wysokość opłaty ustala rada 

gminy, w drodze uchwały, która nie może być wyższa niż 55 % minimalnego wynagrodzenia za 

pracę  ustalonego zgodnie z przepisami o minimalnym wynagrodzeniu za pracę.

Radny Zbigniew Kosmatka podzielił  zdanie  radcy prawnego,  że  ten  zapis  obliguje  natomiast 

zaproponował, by ta opłata wynosiła np. 10 zł.

Radny Leszek Łado uznał kwotę 400 zł za zbyt wysoką, zaproponował, by rozważyć kwotę 200 zł.
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Radni Teresa Kasior, Maria Miler, Janusz Kubiak przychylili się do zaproponowanej kwoty 400 

zł.

Radny  Zbigniew  Kosmatka wycofał  pierwotny  wniosek,  zaproponował  rozważenie  przyjęcia 

opłaty stosowanej przy wpisie do rejestru działalności gospodarczej.

Radny Paweł Dahlke poinformował,  że wpis do ewidencji  działalności gospodarczej, na dzień 

dzisiejszy, jest bezpłatny.

Radny Zbigniew Kosmatka wycofał swój wniosek.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny był przeciwny, 5 radnych wstrzymało 

się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów –  uchwała  Nr  X/138/11  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-29/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  i  zasad  ustalania  dotacji  celowej  dla  podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Pila wraz ze sprawozdaniem z 

przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania dotacji  celowej dla podmiotów prowadzących żłobki i  kluby dziecięce na terenie 

Gminy Piła przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju Miasta  Lucjan Szutkowski  i  Przewodniczący 

Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  poinformowali o przyjęciu ww. projektu 

uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  że 

powyższy projekt uchwały został przyjęty przez Komisję z następującymi uwagami:

1) w § 1 ust. 1 - dopisać „miesięcznie”,

2) w § 3 ust. 1 – sprecyzować na co jest przeznaczona dotacja celowa,

3) w § 4 ust. 4 – czy musi być wpisana „lista obecności”,

4) w § 5 ust. 1  - sprecyzować co będzie objęte przedmiotem kontroli.
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Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski wyjaśnił:

1) w § 1 ust 1  nie ma słowa „miesięcznie”, ale w § 4 ust. 1 jest zapis, który mówi o tym, że 

dotacja, o której mowa w § 1, będzie przekazywana w transzach miesięcznych, ale można 

ten wyraz dopisać,

2) dotacja celowa będzie przeznaczona na działalność statutową żłobka, czy klubu dziecięcego,

3) kwestia  listy  obecności  -  skoro  jest  to  początek  współpracy  między  gminą,  a  tymi 

podmiotami, to warto tę kontrolę dosyć stanowczo sprawować,

4) prawo kontroli polega na kontrolowaniu wydatkowanych kwot, czy one są wydatkowane 

zgodnie z działalnością statutową danego podmiotu.

Radna Maria Miler poprosiła o wyjaśnienie różnicy między kwotami wydatkowanymi na dziecko 

objęte opieką przez żłobki i dziecko objęte opieką przez kluby dziecięce.

Dyrektor Sebastian Dzikowski wyjaśnił, że ta różnica wynika z długości sprawowania opieki nad 

dzieckiem w żłobku i klubie dziecięcym.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak  zapytał, czy dotacja obejmuje tylko te 

wpisane podmioty, czy wszystkie działające. 

Dyrektor Dzikowski poinformował, że dotyczy to tylko tych wpisanych do rejestru.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc zaproponował, by w § 1 ust. 1 oraz § 1 ust. 2 dopisać  

wyraz „miesięcznej”. 

W tej sytuacji Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki wycofał 

wniosek.

Za dopisaniem w § 1 ust. 1 i 2 wyrazu „miesięcznej” Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała, z wcześniej przyjętą zmianą,  została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr X/139/11 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-30/

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian 

Dzikowski.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/140?11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-31/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/70/11 Rady Miasta Piły z dnia 29 marca 

2011 r. w sprawie utworzenia i określenia obwodu Gimnazjum przy Zespole Szkół Nr 1 im. 

Jana Brzechwy przy ul. Brzozowej 4 w Pile omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i  

Sportu.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/141/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-32/

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr VII/71/11 Rady Miasta Piły z  dnia 29 marca 2011 r.  w sprawie utworzenia i 

określenia obwodu Szkoły Podstawowej przy Zespole Szkół Nr 1 im. Jana Brzechwy przy ul. 

Brzozowej 4 w Pile.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/142/11 stanowi załącznik do protokołu.

32



Ad-33/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/65/99 Rady Miejskiej w Pile z dnia 15 

marca 1999 r. w sprawie utworzenia i określenia obwodu Gimnazjum Nr 5 przy ul. Bydgoska 

23 w Pile (Akt założycielski) przedstawił Dyrektor Sebastian Dzikowski.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

powyższym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/143/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-34/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/66/99 Rady Miejskiej w Pile z dnia 15 

marca 1999 r. w sprawie określenia obwodu Szkoły Podstawowej Nr 12 przy ul. Świerkowej 

19 w Pile zreferował Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/144/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-35/

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Żłobka  Nr  1  w  Pile  przedstawił  Dyrektor 

Sebastian Dzikowski.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radna Maria Kubica zgłosiła następujące poprawki do projektu Statutu Żłobka Nr 1 w Pile:

1) w § 2.1. po wyrazie „Żłobkiem” postawić przecinek,

2) w § 7  przed wyrazem „przypadku” wpisać „w”,

3) w  §  16.1  pkt.  1  dopisać  „zamieszczenie”  a  w  pkt.  2  wyraz  „udostępnienie”  zastąpić 

wyrazem „udostępnianie”.
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Radca prawny Urzędu Miasta Stefania Góralnik – Piechota stwierdziła, że są to literówki i nie 

ma potrzeby ich głosowania.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/145/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-36/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  systemowego  pn.  „Zajęcia 

dodatkowe – trampoliną do sukcesu” omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

Sebastian Dzikowski. 

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/146/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-37/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wykonywania  przez  Gminę  Piła  działalności  w  zakresie 

telekomunikacji przedstawiła Dyrektor Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Jolanta 

Sobieszczyk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr X/147/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-38/

W punkcie „interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Radna Maria Miler zgłosiła brak odpowiedzi na interpelację z dnia 11 maja 2011 r. - Prezydent 

Miasta Piły Krzysztof Szewc poinformował, że odpowiedź jest w drodze.
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Ad-39/

W punkcie „wolne wnioski i informacje” głos zabrali:

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak zwrócił się z prośbą do osób, które będą 

się ubiegały o stanowisko ławnika o dochowanie terminu, który upływa z dniem 30 czerwca br.

Radny Krzysztof Muchewicz zwrócił uwagę na to, że firmy zajmujące się koszeniem trawników, 

przed przystąpieniem do koszenia, nie oczyszczają trawników z zalegających tam śmieci. Ponadto 

radny zapytał, czy osoba fizyczna, dzierżawiąca od Urzędu Miasta obiekt, może go poddzierżawiać.

Radny Zbigniew Pyziak 

   1) postulował o ustawienie ławek na nowo powstałym przystanku przy Cmentarzu Komunalnym 

przy ul. Motylewskiej,

   2) u zbiegu ulic 14 Lutego -Kwiatowa, na zapleczu, został rozebrany budynek, radny pyta co w 

miejscu tego budynku powstanie.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła następujące sprawy:

1) niepozbieranych świeci na ul. Bydgoskiej,

2) niesprzątanych przystanków autobusowych, np. przystanek przy ul. Ludowej,

3)  nieuprzątniętego wraku statku na Gwdzie,

4) konieczności  przeanalizowania  podwyżek  dla  pracowników obsługi  w przedszkolach,  w 

zależności od wielkości przedszkola.

Radny Marian Barełkowski poruszył następujące sprawy:

1) wlewającej się wody rynnami do stoisk na targowisku przy ul. Ludowej,

2) braku możliwości dojazdu służb komunalnych do pojemników na śmieci przez parkujące 

samochody,

3) narożnikowy budynek skrzyżowanie  ul. Popiełuszki – al. Niepodległości ma być rozebrany, 

jak wygląda sytuacja na skrzyżowaniu.

Radny Zbigniew Kosmatka poruszył następujące sprawy:

1) zmianę  koncepcji  świateł  na  skrzyżowaniu  Słowackiego  –  Wyspiańskiego  i  sugestię 
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przesunięcia ich na ul. Orzeszkowej,

2) zamontowanie świateł, zamiast ronda,  na skrzyżowaniu ul. Ludowa – Okólna,

3)  podlewanie zieleni na ul. Kazimierza Wielkiego podczas deszczu.

Radna Wiesława Sztaba postulowała o stosowanie sankcji wobec osób zastawiających wjazd na 

targowisko.

Radna Maria Miler zapytała, czy w związku z planowanym zakupem 3 autobusów rozważana jest 

możliwość zakupu autobusów, produkowanych w Słupsku, z pojemnikami gazowymi na dachu.

Radny Marian Barełkowski poruszył sprawę bardzo wąskiego zjazdu i wyjazdu z obwodnicy na 

ul.  Żeleńskiego,  gdzie  nie  mieszczą  się  2  samochody.  Ponadto  radny  pochwalił  bardzo  dobrą 

organizację imprezy pn. Galopada.

Radna Teresa Kasior podziękowała za organizację 20 Lecia Teatru Wirtualnego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zapytał,  kiedy  jest  przewidziane 

zakończenie remontu al. Powst. Wielkopolskich.

Radny  Jacek  Bogusławski  zwrócił  uwagę,  iż  na  stronie  internetowej  brak  jest  załączonych 

odpowiedzi na interpelacje radnych.

Radna Maria Kubica podziękowała Zarządowi Zieleni Miejskiej za uporządkowanie placu zabaw 

na ul. Świerkowej.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

1) wykaszanie terenów, przed uprzątnięciem śmieci – Dyrektor Mac jest na miejscu i myślę, że 

temat nie będzie musiał być już więcej powtarzany,

2) pracownicy  obsługi  w  przedszkolach  –  to,  że  są  ogromne  różnice  w  nakładzie  pracy 

pomiędzy  poszczególnymi  pracownikami,  w  różnych  szkołach  i  przedszkolach,  zostało 

zauważone, trwają prace nad pewną standaryzacją, czyli odpowiednią ilością zatrudnionych 

osób, a i związanym z tym uposażeniem,Wydział Oświaty już nad tym tematem pracuje,

3) zmiana koncepcji Ludowa – Okólna – tej sesji Rady Powiatu nie widziałem, ale pojawiły się 

takie koncepcje o czasowym zainstalowaniu świateł na ul. Ludowej – Okólnej, ze względów 
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terminowych, że prawdopodobnie  może się to w tym roku nie udać, otóż z danych, które ja 

posiadam, a które przekazuje mi pan Dyrektor Mac, jest wysoce prawdopodobne, że uda się 

w tym roku zrealizować temat ronda na skrzyżowaniu ul. Ludowa i Okólna, ale wymaga to 

niesamowitego  nakładu pracy związanego  z  przełożeniem wszystkich  sieci,  a  tego typu 

działania odbywają się generalnie na koszt inwestora,  trwają negocjacje w tym zakresie, 

myślę że nie będzie to tak, że tylko my i powiat będziemy ponosili za to koszty,

4) wrak na Gwdzie – wystąpiliśmy z pismem do pani właścicielki, aby się zdeklarowała, co 

zamierza zrobić ponieważ wielokrotnie  deklarowałem różnego rodzaju pomoc,  łącznie z 

umożliwieniem  dojazdu  sprzętu  ciężkiego  na  miejsce,  była  koncepcja  zbiorników 

balastowych, również deklarowałem pomoc, łącznie z pomocą straży pożarnej, ale muszę 

najpierw uzyskać odpowiedź, co właścicielka zamierza zrobić, kiedy i jak, zwróciliśmy się 

do  SANEPIDU  ponieważ  brud,  który  się  zaczął  tam  gromadzić,  wymaga  interwencji 

zewnętrznej, staramy się doprowadzić do tego, by w jak najkrótszym czasie temat został 

zrealizowany,

5) zakończenie  remontu  al.  Powst.  Wielkopolskich  –  z  posiadanych  danych  wynika,  że 

powinien to być początek lipca,

6) drogi dojazdowe do targowiska dużego – Straż Miejska interwencje podejmie,

7) światła na Słowackiego – Wyspiańskiego – zorientuję się w sprawie tej zmianie koncepcji. 

Prezes Miejskiego Zakładu Komunikacji Antoni Serwacki m. in. stwierdził:

1) sprawa ławki na przystanku przy cmentarzu – poczynię starania, by wspólnie z Dyrektorem 

Frąckowiakiem, pomóc osobom oczekującym na przystanku,

2) sprawa złego wywiązywania się firmy oczyszczającej przystanki autobusowe – podjąłem 

decyzję, firma otrzymała ultimatum, jest zagrożenie, że nie zapłacimy najbliższej faktury, 

jestem zdecydowany do natychmiastowego zerwania umowy w przypadku nie wywiązania 

się z nałożonych zadań,

3) skrzyżowanie  al.  500  Lecia  i  Śniadeckich  –  to  skrzyżowanie  dla  dwóch  pojazdów 

ciężarowych  jest  tragiczne  i  tylko  dzięki  ogromnym  umiejętnościom  kierowców 

komunikacji miejskiej nie doszło tam do wypadków,

4) zakup autobusów – nie będzie autobusów na gaz ponieważ wymaga to ogromnych pieniędzy 

i trzeba przystosować całą infrastrukturę.

Radca prawny Urzędu Miasta Stefania Góralnik – Piechota stwierdziła, że stosunki najmu, czy 

dzierżawy regulują umowy cywilno-prawne najmu, bądź dzierżawy i w postanowieniach strony 
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ustalają, czy dany teren może być podnajmowany osobom trzecim, czy nie.

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Cyryla  Dobecka,  odnosząc  się  do 

zagospodarowania kwartału ulic 14 Lutego, Placu Konstytucji 3 Maja i Kwiatowej stwierdziła, że 

jest  tam  obowiązujący  plan  zagospodarowania,  który  wnętrze  tego  kwartału  przewiduje  na 

zagospodarowanie  terenami  towarzyszącymi  budownictwu  wielorodzinnemu,  są  tam  istniejące 

garaże, które zostały uwłaszczone, a nakłady na ten budynek poniosła Spółdzielnia ze Złotowa, w 

drodze  postępowania  sądowego  odzyskany  został  ten  teren,  budynek  został  rozebrany, 

kontaktowanie  się  ze  wspólnotami,  które  są  w  zakresie  tego  kwartału,  w  sprawie  możliwości 

zagospodarowania tego wnętrza nie przyniosły rezultatu i Wydział wystąpił do Miejskiej Pracowni 

Urbanistycznej z wnioskiem o rozważenie innego zagospodarowania tego wnętrza. 

Dyrektor Wydziały Rozwoju i Funduszy Europejskich Jolanta Sobieszczyk poinformowała, że 

zjazd  z  wiaduktu,  skrzyżowanie  wykonano  zgodnie  z  projektem,  pod  względem  technicznym 

zostanie przeanalizowane to skrzyżowanie.

Ad-40/

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zamknął obrady X sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                           Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                            Rafał Zdzierela
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